
Rozhovor se zástupcem obce 

 

Jan Bostl: Je důležité, aby obec měla připravenou vlastní vizi alespoň na 10 let dopředu.  

  

Jan Bostl je již čtvrtým volebním obdobím starostou Kvíčovic u Holýšova. I když obec nepatří 

mezi ty největší v okolí, z bohatého vyžití pro místní obyvatele byste to ovšem nepoznali. Jak 

se povedlo ospalou obec proměnit v místo plné komunitního života? A jakou roli v tom hraje 

místní akční skupina? 

 

  
 

Vaše obec spolupracovala s MAS Radbuza na jednom z jejích vůbec prvních projektů, 

mohl byste jej krátce představit?   

Jedná se o mini expozici naší rodačky Štěpánky Haničincové (herečka a scénáristka) ve 

společné budově úřadu a školky. Cílem projektu bylo především upravit vstup do mateřské 

školy, a to se rozhodně povedlo. Objekt jsme přebírali původně po zemědělském družstvu, 

které ho nezanechalo v nejlepším stavu. V současnosti tak máme reprezentativní prostor při 

vstupu jak k nám na úřad, tak do mateřské školy.  

 

Kvíčovice jsou jednou z nejaktivnějších obcí v realizaci projektů prostřednictvím našich 

výzev, co za tím stojí?   

Když jsem před lety nastupoval do vedení obce nedělo se téměř nic na jejím rozvoji. Předchozí 

zastupitelstvo řešilo víceméně jen kanalizaci. Jenže čím víc se na kanalizaci šetřilo, roky 

ubíhaly a kanalizace byla dražší a dražší. V podstatě se nijak nevyužívaly dotační příležitosti. 

Mně samotnému se líbilo, kdo za Místní akční skupinou Radbuza stál a dávalo mi smysl využít 

dotační možnosti pro naši obec. Zpočátku mi to i přišlo až nevhodné, že jde tolik peněz zrovna 



do Kvíčovic, ale prostě žádná jiná obec nečerpala. Začali jsme tedy výzvy hojně využívat právě 

u nás. Určitě to spustilo i nějakou lavinu v území, kdy i podnikatelé a další obce začali místní 

akční skupině věnovat pozornost.   

 

Vyzdvihl byste tedy některé povedené projekty z vaší obce?   

Za vyzdvihnutí by určitě stály všechny projekty, ale kdybych měl jmenovat jen ty, co se povedlo 

realizovat díky MAS Radbuza, tak určitě již zmíněná expozice Štěpánky Haničincové, tři 

kilometry opravených lesních cest či naučná stezka, která je navíc hojně využívána lidmi z celé 

republiky. A také určitě dvě etapy chodníků a silnic. Snažil jsem se trochu tlačit i na místní 

podnikatelé, aby dotační příležitosti využili. Dnes má tedy cukrárna nové chladící vozidlo, 

umělecký kovář zase vozidlo na přepravu zboží. Tři roky dokonce běžel dětský klub odpoledne 

po družině pro pracující rodiče. Je toho opravdu spoustu.   

 

A existuje naopak něco, co se třeba tolik nepovedlo?   

Je pravda, že počáteční idea a finální produkt se občas liší. Ale podle mě není nepovedených 

projektů, za všemi stojí vynaložené úsilí a finance. Pohledy na určité projekty se samozřejmě 

mohou různit, ale z pozice obce je důležité začít něco dělat.  

  

Prozradil byste nám, jestli máte nějaké plány do budoucna, co třeba nějaké projekty v 

šuplíku?   

Rozhodně, pro obec je důležité mít připravené projekty a nějakou vizi minimálně na 10 let. 

Většinou bývají dotační tituly vyhlašovány tak dva měsíce dopředu a sehnat projektovou 

dokumentaci v takové lhůtě dnes prostě není možné. Mým snem je vybudovat v naší obci dům 

poklidného stáří. V podstatě důstojné bydlení pro seniory, kteří se již nemohou starat o své 

statky a rozsáhlá stavení. Senioři by se nemuseli o nic starat a měli by zároveň důstojné a 

moderní bydlení, kde by měli k dispozici veškeré služby včetně stravování či prádelny. Líbilo 

by se mi i propojení s mateřskou školou. Přeci jen od koho jiného čerpat inspiraci a moudrost 

než od těch nejstarších. A naopak seniorům a seniorkám by to mohlo nahradit vzdálená 

vnoučata.  

 

Chystáte se opět s nějakým projektem do výzev MAS v novém programovém období?   

Máme připravenou třetí etapu chodníků a silnic, lávku pro pěší přes hlavní komunikaci. 

Chystáme kompletně nové fotbalové hřiště a přístavbu školky. To je přesně ta vize na 10 let, 

o které jsem mluvil.  

  

Již jste zmiňoval místního kováře a cukrárnu. Je právě místní akční skupina něco, co 

vám umožňuje více zapojit místní podnikatele a řemeslníky do života v obci?   

Místní akční skupina je přesně to propojení podnikatele, kultury, turismu a obce. Pro nás je 

právě ta kovárna jedním z takových podnikatelských subjektů v obci. Máme spolu dobré vztahy 

a snažíme se vycházet si maximálně vstříc, i třeba tím, že některá jeho umělecká díla 

objednáváme či prezentujeme. Například v kapličce máme dokonce snad světový unikát v 

podobě kovaného oltáře, který je i volně přístupný veřejnosti.  

 

Při návštěvě Kvíčovic je možné narazit také na zrekonstruovaný vojenský bunkr, co 

stálo za jeho obnovou?   

Je zajímavé, že někteří rodáci ani nevěděli, že tam nějaký bunkr je. Kryt byl zasypaný na kopci 

a prosvítaly jen škvíry, které naznačovaly, že tam něco může být. Jeden z našich tehdejších 

členů zastupitelstva stál o obnovu a my jako obec jsme se rozhodli pomoc materiálně i 



finančně. Naučili jsme se totiž, že když dáme nějakému zanedbanému místu péči a obnovíme 

ho, tak se i místní naučí o něj a jeho okolí sami pečovat.   

  

Když se řekne místní akční skupina, co si pod tím jako starosta představíte?   

Rozhodně silného partnera, se kterým společně děláme spoustu věcí. Jak my pro místní akční 

skupinu, tak ale převážně ona pro nás. Myslím si, že to funguje dobře a sleduji to i v obcích v 

okolí.  

 

Co byste chtěl vzkázat starostům, ale i dalším možným žadatelům, kdybyste je chtěl 

motivovat k podávání žádostí do dotačních výzev?   

Určitě se nebát zeptat a nesmést něco ze stolu jen proto, že si myslíte, že něco nejde. Vždycky 

je lepší zavolat, poslat mail nebo se osobně potkat. V místní akční skupině jsou lidé, kteří s 

dotacemi pracují a umí popřípadě i doporučit další kontakty či možnosti. Stejně tak mohou 

poskytnout kontakty na někoho, kdo řešil obdobný projekt. Není to jen pro obce a starosty, 

stejně by měli jednat podnikatelé či spolky. Prostor pro pomoc téměř každému rozhodně je, 

buďto místní akční skupina pomůže přímo, nebo vás dokáže správně nasměrovat. A druhá 

věc je rozhodně být připraven, vědět, co chceme dělat a mít nějakou strategii i rozpočet do 

budoucna.  

 

Trošku z jiného soudku, ale v současnosti velmi aktuální téma – jak se díváte z 

perspektivy vaší obce na komunitní energetiku?   

Fandím tomu. Už jen z toho důvodu, že jako starosta obce se musím chovat jako řádný 

hospodář. Energetika je jedním ze způsobů, jak obci ušetřit peníze. Obec si buď může energii 

vyrábět, a pokud ji nezvládne sama zcela spotřebovat, může ji dále prodávat svým občanům 

za poloviční cenu, anebo se může spojit s velkými výrobci či občany, kteří mají solární panely 

na svých střechách a vzájemně si vyjít vstříc. Mým snem je rozpohybovat u nás v obci i větrnou 

energii. Nevidím na větrných mlýnech nic hrozného, naše území není chráněnou oblastí a 

rozhodně by se nejednalo o žádné zohyzdění krajiny. Navíc čísla hovoří jasně, občané sice 

uvidí na kopci dva větrníky, ale cena energie bude poloviční a například svoz odpadu zdarma.  

 

 

 


